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       Białe Błota, dnia 24.01.2024 r. 

BRG.0012.2.1.2024 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota  

z dnia 24.01.2024 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Szubińska 1.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska, radny Bronisław 

Balcerowski, radny Henryk Sykut, radny Sławomir Ruge, radna Anna Banaszek, Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka- Kowalska, Kierownik Referatu Zamówień Publicznych i Pozyskiwania 

Funduszy Monika Dominikowska, Inspektor Nadzoru Maciej Nowak, Kierownik COEiS Patrycjusz 

Migawa, Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Białych Błotach Renata Karwowska, Prezes UKS 

Czapla Białe Błota Zbigniew Karnas. 

Nieobecny radny Krzysztof Kocikowski, radny Krzysztof Michalak.  

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu  

i Finansów, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność 

oraz przedstawiła  tematykę posiedzenia. 

 

Tematyka: 

1. Omówienie projektów uchwał na sesję, 

2. Prace nad prowizorium budżetowym, 

3. Sprawy bieżące. 

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska zaproponowała zmianę i zrezygnowanie z  punktu 2 

porządku posiedzenia komisji i zastąpienie tego punktu  na temat: Omówienie budżetu na 2024 

rok. Następnie poddała pod głosowanie zaproponowaną zmianę  porządku obrad. 

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – za 

Radna Anna Banaszek – nieobecna 

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 

Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za  

Radny Henryk Sykut – za 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poprosiła skarbnik gminy o przedstawienie budżetu 

gminy Białe Błota na rok 2024 wraz z wnioskami radnych oraz dostosowaniem WPF do uchwały 

budżetowej.  
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Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska odpowiedziała, że nie posiada przy sobie wniosków 

złożonych przez radnych podczas sesji. Zapewniła, że budżet został dostosowany do zgłoszonych 

wniosków na sesji. Następnie omówiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok. Mówiła m. in. o kwocie dofinansowania w wysokości 

746 837 zł z  Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na remonty dwóch ulic tj. ulicy Chlebowej w 

Białych Błotach oraz remontu odcinka ul. Bydgoskiej w Zielonce. Łącznie kwota dofinansowania 

wynosiła 746 837 zł, ale z uwagi na nieuzyskanie dofinansowania kwota zostaje zmniejszona z planu 

dochodów jak i z planu wydatków. 

Kierownik Referatu Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy Monika Dominikowska 

wyjaśniła, że warunkiem dofinansowania było podpisanie umowy do określonego dnia. W związku 

z tym, że wykonawca złożył odwołanie w tym postępowaniu nie było możliwości podpisania umowy 

w wyznaczonym terminie, w związku z tym gmina straciła możliwość uzyskania dofinansowania. 

Wykonawca dzień wcześniej wysyła cofnięcie odwołania i rozprawy się w ogóle nie odbywają.  

Radny Henryk Sykut stwierdził, że wskazana firma została fakultatywnie wykreślona z podmiotów 

mogących startować do przetargów. Pytał, przez jaki okres można utrzymywać wykluczenie danej 

firmy z przetargów.  

Kierownik Referatu Monika Dominikowska przekazała, że to określa ustawa, Gmina jako podmiot 

zamawiający nie ma możliwości odwołania do Krajowej Izby Odwoławczej, taką możliwość mają 

tylko wykonawcy. Jeżeli odbyłaby się jakakolwiek rozprawa i byłoby postanowienie wskazujące, że 

na ścieżce pieszo- rowerowej wykonawca został odrzucony przez gminę wówczas wykonawca nie 

mógłby startować przez okres 2-3 lat.  

Radny Henryk Sykut pytał, co urząd zamierza zrobić z sytuacją utraconych środków.  

Kierownik Referatu Monika Dominikowska mówiła, że postępowania są rozstrzygnięte i muszą być 

wykonane z własnych środków.  

Następnie kontynuując Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska przedstawiła propozycje 

zmian projektu uchwały.  

Inspektor Nadzoru Maciej Nowak dodał, że Referat Inwestycji wnioskuje o dodanie zadania 

inwestycyjnego pod nazwą: Projekt i budowa budynku ma potrzeby działalności COEiS w Białych 

Błotach. Przekazał, że w dniu 15.01.2024r do wójta gminy wpłynął wniosek dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Białych Błotach o wskazanie podmiotom, które obecnie funkcjonują w budynku 

szkoły innej lokalizacji umożliwiającej realizację ich celów statutowych i zwolnienie przez te 

podmioty pomieszczeń. W tym przypadku rozwiązaniem jest powrót do realizacji zadania 

inwestycyjnego, na rok 2024 zaplanowano kwotę 10 000 zł, ta kwota byłaby zdjęta z zadania: 

Projekt ul Zabytkowej, ul Cichej do ul. Zakładowej w Przyłękach. Są to środki niezaangażowane, 

które były przeznaczone na potencjalne odszkodowania. Odnośnie WPF z zadania, które na wniosek 

radnych było zdublowane czyli ul. Myśliwska, z tego zadania z roku 2025 kwota 200 000 zł zostanie 

przesunięta na zadanie: Projekt i budowa budynku na poczet działalności COEiS w Białych Błotach 
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oraz z roku 2026 kwota 600 000 zł na zadanie COEiS. Obecnie środki przewidziane w budżecie i w 

WPF wynoszą 810 000 zł. Jest to kwota niewystarczająca. 

Radna Anna Banaszek pytała, czy wszystkie pomieszczenia zajmowane przez GCK w szkole zostały 

opuszczone.  

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Białych Błotach Renata Karwowska wskazywała, że obecnie  

jedno pomieszczenie jest zajmowane przez GCK. W tym pomieszczeniu odbywają się próby 

orkiestry i znajdują się instrumenty.  

Radna Anna Banaszek stwierdziła, że planowano, aby  na ul. Modrej funkcjonowała Straż Pożarna, 

a COEiS aby zajęło budynek, który obecnie zajmuje Straż Pożarna.  

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa stwierdził, że w szkole brakuje pomieszczeń, wzrasta liczba 

dzieci korzystających z indywidualnej pomocy psychologiczno- pedagogicznej i w związku z tym 

brakuje pomieszczeń na tego typu zajęcia, ponadto w kolejnym roku zwiększy się ilość oddziałów 

klas pierwszych.  

Radna Anna Banaszek pytała, czy jest wizja jaki miałby powstać  budynek 

Prezes UKS Czapla Białe Błota Zbigniew Karnas mówił, że stadion w Białych Błotach nie został w 

ogóle zakończony, nie ma oświetlenia, nie ma toalet, nie ma trybun, nie ma budynków, które były 

zaprojektowane. Uczestnicy, klubów, stowarzyszeń sportowych nie mają gdzie się spotykać. Celem 

jest aby projektowany budynek spełniał rolę nie tylko dla potrzeb  COEiS, ale również żeby powstały 

pomieszczenia dla klubu, sala konferencyjna oraz  siłownia dla mieszkańców.  

Radna Anna Banaszek wspomniała, że kilka lat wcześniej przy budowie  budynku GCK również 

mówiono, że powstały budynek ma rozwiązać problemy lokalowe szkoły. Obecnie wiadomo, że 

budowa budynku GCK nie rozwiązała problemu. Skierowała pytanie do Skarbnik Gminy, czy są środki 

na budowę budynku na potrzeby COEiS i w jakim czasie zostanie wykonany projekt budynku.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała, czy stowarzyszenie stara się o dofinansowanie 

na budowę budynku.  

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa zapewnił że czynione są starania np. ze środków Sportowa 

Polska. Przy nowych projektach jeżeli jest duża inwestycja sportowa to dofinansowany jest pewien 

katalog rzeczy, które mogą być dofinansowane.  

Radna Anna Banaszek pytał, czy jest zapewniony teren na budowę budynku dwupiętrowego. 

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa zapewnił, że jest taki teren. Przeniesienie Straży Pożarnej w inne 

miejsce pozwoli na lepsze wykorzystanie terenu.  

Radny Henryk Sykut proponował, aby przyszłościowo dokonać rozbudowy remizy strażackiej i 

połączyć remizę z budynkiem GCK.   

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa stwierdził, że ważne jest, aby projekt budynku powstał w roku 

2024, gdyż daje to możliwość do szukania środków. W związku z tym, że w powstałym budynku 

funkcjonowałyby kluby sportowe, część środków można pozyskać ze źródeł zewnętrznych.  
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Następnie dyskutowano na temat sal w GCK, które w godzinach przedpołudniowych stoją puste, 

ponieważ nie odbywają się w nich żadne zajęcia. Stwierdzono, że te  pomieszczenia w porozumieniu 

z dyrektor Szkoły jak i dyrektor GCK powinny być udostępnione dla potrzeb szkoły.  

Radna Anna Banaszek zwróciła uwagę, że w budżecie zostały zagwarantowane pieniądze na 

oświetlenie, powołała się na wcześniejszy wniosek radnego Henryka Sykuta, który pytał gdzie mają 

być zaplanowane punkty oświetleniowe.  Pytała o ilość planowanych punktów oświetleniowych w 

Łochowie.  

Radny Henryk Sykut wnioskował o wykaz powstałych nowych ulic na terenie Gminy Białe Błota. 

Radna Anna Banaszek mówiła o coraz częstszych sytuacjach spadku napięcia elektrycznego w 

pomieszczeniach. 

Radny Sławomir Ruge pytał na jakim etapie jest realizacja zadania dot. projektu ul. Żeglarskiej i ul. 

Kasztanowej w Łochowie.  

Radna Anna Banaszek zgłosiła problem złego stanu nawierzchni parkingu przy Przychodni w 

Łochowie. Mówiła również o sytuacji nieodbierania śmieci z posesji.  

Radny Henryk Sykut pytał, kto ustala plan postępowań przetargowych.  

Inspektor Nadzoru Maciej Nowak przekazał, że po konsultacjach z referatami urzędu gminy. Zadania 

zaplanowane na nadchodzący rok budżetowy są wprowadzane i jest to przesyłane do Referatu 

Zamówień Publicznych, który wprowadza ewentualne uwagi, zmiany. 

Radny Henryk Sykut mówił, że ulica Myśliwska w Cielu  mająca finansowanie miała powstać w 2023 

roku. Ulica ta nie została wykonana i nie znalazła się w projekcie budżetu w związku z tym na 

wniosek grupy radnych to zadanie znalazło się w budżecie na rok 2024, patrząc na plan postępowań 

to sytuacja będzie taka sama jak w roku ubiegłym. Radny Henryk Sykut stwierdził, że nie ma sensu 

wprowadzanie zadań, które nie będą wykonane.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniający  

budżet Gminy Białe Błota na rok 2024  

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – za 

Radna Anna Banaszek – za 

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 

Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za 

Radny Henryk Sykut – za  

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024-2039 

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski – za 

Radna Anna Banaszek – za 

Radny Krzysztof Kocikowski – nieobecny 
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Radny Krzysztof Michalak – nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska – za 

Radny Sławomir Ruge – za 

Radny Henryk Sykut – za  

Na tym zakończono posiedzenie komisji. 

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: 

Anna Cabańska  

 

 

Przewodnicząca Komisji  

                                                   Budżetu i Finansów  

 

 Ilona Nowakowska  

 

 

 

 


